
အားလံုးပဲမဂၤလာပါ 

      ပထမဦးဆံုးအေနျဖင့္ ျမန္မာႏိုင္ငံဓာတုအင္ဂ်င္နီယာအသင္း ေရရွည္အက်ိဳးအတြက္ အမွာစကား 

ေျပာၾကားေပးသြားပါေသာ ဆရာမႀကီးေဒၚခင္ေဆြေအးအားအထူးပင္ေက်းဇူးတင္ရွိပါတယ္။ 

      ဒုတိယအေနျဖင့္ ျမန္မာဓာတုအင္ဂ်င္နီယာမ်ားအတြက္ ေရရွည္အက်ိဳးရွိေစရန္ ျမန္မာႏုိင္ငံ 

ဓာတုအင္ဂ်င္နီယာအသင္းမွ အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္သြားသင့္သည့္လုပ္ငန္းမ်ားကို 

အၾကံျပဳ တင္ျပစာေပးပုိ႔လာေသာ ဦးသင္ေမာင္ျမင့္(ChE 1992) ႏွင့္ ဦးေက်ာ္စိုးဝင္ (ChE 1987) 

တို႔ကိုလည္း အထူးပင္ေက်းဇူးတင္ရွိပါတယ္။ 

     ကၽြန္ေတာ္ရဲ႕နိဂံုးခ်ဴပ္အမွာစကားမွာလည္းအဓိကအားျဖင့္ လာမည့္ႏွစ္မွာ ေဆာင္ရြက္မည့္ 

လုပ္ငန္းမ်ား ကိ ုတင္ျပသြားမွာျဖစ္ပါတယ္။ 

    ပထမဆုံးသတိျပဳလုပ္ေဆာင္ရမယ့္လုပ္ငန္းကေတာ့ က်ြန္ေတာ္တုိ႕အလုပ္အမႈေဆာင္အဖြဲ႕ရ႕ဲ 

သက္တမ္းဟာ လာမဲ့တစ္ႏွစ္သာရွိေတာ့တဲ့အတြက္ ေနာက္ႏွစ္မွာျဖစ္လာမဲ့ အမႈေဆာင္အသစမ္်ားကုိ 

ေဆာင္ရြက္ျပီးလုပ္ငန္းမ်ား ပီပီျပင္ျပင္ လက္ဆင့္ကမ္းလႊေဲျပာင္းေပးႏိုင္ဖို႔ အသင္း၏ ရည္ရြယ္ခ်က္ 

မ်ားကိ ု အေကာင္အထည္ေဖာ္ရာမွာ စနစ္တက်မွတ္တမ္းမွတ္ရာမ်ားျဖင့္ ေဆာင္ရြက္ သြားမွာျဖစ္ 

ပါတယ္။ 

     ဒီလုပ္ငန္းနဲ႕ပတ္သတ္ၿပီးအဓိကက်တာကေတာ့ လႈမႈဖူလံုေရးႏွင့္ ဘ႑ေရးေကာ္မတီျဖစ္ပါတယ္။ 

ဒီေကာ္မတီအေနျဖင့္ ေကာက္ခံရရွိတဲ့ရံပံုေငြေတြ န႕ဲ သုံုးစြဲခဲ့တဲေငြေၾကးေတြရဲ႕ 

အေထာက္အထားနဲ႕တကြ မွတ္တမ္းမွတ္ရာမ်ား ေဆာင္ရြက္ထားရွိၿပီး စနစ္တက် လႊေဲျပာင္းေပးႏိုင္ဖုိ႔ 

ႀကိဳတင္ျပင္ဆင ္စီမံထားရွိရပါမယ္။ 

      ဒုတိယအေနျဖင့္သတိျပဳေဆာင္ရြက္ရမည့္ လုပ္ငန္းကေတာ့ အသင္းရဲ႕ ကြ်မ္းက်င္မႈဆုိင္ရာ 

ဖြ႕ံၿဖိဳးတုိးတက္ေရးေကာ္မတီရဲ႕ လုပ္ငန္းမ်ားဘဲ ျဖစ္ပါတယ္။ ဒီေကာ္မတီအေနနဲ႕ အဓိကအားျဖင့္ 

အစီအစဥ္ (Program ) ႏွစ္ခုကိ ုအေကာင္အထည္ေဖာ္ ေဆာင္ရြက္သြားမွာျဖစ္ပါတယ္။ 

      နံပါတ္ (1) အစီအစဥ္ ကေတာ့ ဆရာႀကီးဦးေအာင္ၿမိဳင္ အဆိုျပဳထားတ့ဲ ျမန္မာဓာတု 

အင္ဂ်င္နီယာမ်ားကိ ု ကြ်မ္းက်င္မႈ ပံပိုးမည့္ အစီအစဥ ္ (Enrichment Program for Myanmar 

Chemical Professionals ) ဘျဲဖစ္ပါတယ္။ အစီအစဥ္ေတြကေတာ့ ေအာက္ပါအတိုင္းျဖစ္ပါတယ္။ 

1. Recalling of basic Chemical Engineering Principles (Expected 15 sessions and each 

session will contain 10+ questions) 

2. Reviewing and upgrading of texts and references for ChEs 

3. Knowledge sharing by local and overseas Myanmar Professionals  

4. Knowledge sharing by non-Myanmar Professionals  

5. In-depth training for Refinery Technology 

ဒီအစီအစဥ္ ေတြကိုေတာ့ ေဆာင္ရြက္ရန္ အေျခအေနေပးပါက zoom န႕ဲစတင္မွာျဖစ္ပါတယ္။ 



      နံပါတ္ (2) အစီအစဥ္ ကေတာ့ လုပ္ငန္းခြင္မဝင္မိ အႀကိဳသင္တန္းမ်ား (Pre-employment 

Training) ေဆာင္ရြက္ရန္ ျဖစ္ပါတယ္။ နဂိုစီစဥ္ထားတဲ့ အစီအစဥ္ေတြကေတာ့ ေအာက္ပါ 

အတိုင္းျဖစ္ပါတယ္။ 

Pre-employment training  

1) Code of Ethics for Engineers. 

2) Safety and risk assessment in chemical industries. 

3) Understanding P&ID (Piping & Instrumentation Diagram) and E&IC (Electrical & 

Instrumentation Control) 

4) International standards and codes for ChE.  

5) Laws and regulation related to industries 

6) Production management for ChE. 

7) Process simulation for ChE 

8) Specialization (food safety, industrial pollution and chemical hazards) 

     သို႔ေသာ္လၫ္း လာမယ့္ႏွစ္အေနျဖင့္ ဦးေက်ာ္စိုးဝင္အၾကံျပဳတင္ျပထားတ့ဲ Climate Change, 

Environmental ႏွင့္ Safety န႕ဲပတ္သတတ္ဲ့ နည္းပညာဆိုင္ရာအဖြ႕ဲမ်ားဖြဲ႕စည္းၿပီး ေဆြးေႏြးပြဲမ်ား 

သင္တန္းမ်ားကိ ုZoom အစီအစဥ္ျဖင့္ ျဖစ္ေျမာက္ေအာင္ႀကိဳးစား သြားပါမယ္။ 

     ယင္းလုပ္ငန္းမ်ားအဆင္ေျပၿပီး အဆင့္တစ္ခုသို႔ ခိုင္ခိုင္မာမာ ေရာက္ရွိလာပါက ဦးုသင္ေမာင္ျမင့္ 

အၾကံျပဳထားတ့ဲ ဘာသာ ရပ္ဆိုင္ရာ အက်ိဳးျပဳစာစဥ္မ်ားထုတ္ေဝေရးအတြက္ အေကာင္အထည္ေဖၚ 

ေဆာင္ရြက္လာနိုင္မည္ဟုေမွ်ာ္လင့္ပါတယ္။ 

     တတိယအေနျဖင့္သတိျပဳေဆာင္ရြက္ရမည့္ လုပ္ငန္းကေတာ့ ဓာတုအင္ဂ်င္နီယာဌာနမ်ား ေရရွည္ 

ဖြံ႔ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးေကာ္မတီအေနနဲ႕ နည္းပညာတကၠသိုလ္မ်ား ပံုမွန္ဖြင့္လွစ္မွသာ ဓာတုအင္ဂ်င္နီယာ 

ဌာနမ်ားႏွင့္ ေဆြးေႏြးတုိင္ပင္ၿပီး ဆက္လက္ေဆာင္ရြက္သြားႏိုင္မွာျဖစ္ပါတယ္။ 

      ကြ်န္ေတာ္တုိ႔ ဗဟိုအလုပ္အမႈေဆာင္အဖြဲ႕အေနျဖင့္ ခ်မွတ္ထားေသာလုပ္ငန္းရပ္မ်ား 

ေဆာင္ရြက္ရာတြင္ လက္ရွိအခ်ိန္အခါကာလ အေျခအေနအရ အသင္းသူ အသင္းသားမ်ား 

စိတ္အေႏွာက္အယွက ္မျဖစ္ေစရန္ အထူးသတိထား ေဆာင္ရြက္သြားမွာျဖစ္ပါတယ္။ 

      အသင္းသူ အသင္းသားမ်ားမွလဲ အၾကံဉာဏ္ေကာင္းမ်ားေပးၾကပါရန္ ႏွင့္ တတ္ႏိုင္သမွ် 

အသင္းရ႕ဲကြ်မ္းက်င္မႈပညာရပ္ဆိုင္ရာဖြံ႕ၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္းမ်ားမွာ ပါဝင္ေဆာင္ရြက္ျခင္းျဖင့္ မိမိရဲ႕ 

အက်ိဳး န႕ဲ အမ်ားအက်ိဳးအတြက္ ေကာင္းမြန္တဲ့ရလဒ္ေကာင္း မ်ားရရိွလာႏိုင္မွာျဖစ္ပါေၾကာင္း ေရရွည္ 

အၾကိဳးေျမွာ္ကိုးျပီး အၾကံျပဳတင္ျပအပ္ပါတယ္။ 

ေနာက္ဆုံးအေနျဖင့္ ဒီကေန႔က်င္းပတ့ဲျမန္မာႏိုင္ငံဓာတုအင္ဂ်င္နီယာအသင္း၏ဒုတိယအႀကိမ္ေျမာက္ 

ႏွစ္ပတ္လည ္ အေထြေထြအစည္းအေဝးကိုတက္ေရာက္အားေပးတဲ ့ ဆရာမႀကီးေဒၚခင္ေဆြေအးနဲ႕ 



တကြ အသင္းသူ ၊အသင္းသားမ်ားအားလံုး လာမဲ့ႏွစ္သစ္မွ စိတ္၏ခ်မ္းသာျခင္း၊ ကိုယ္၏က်န္းမာျခင္း 

တိ႕ုန႕ဲျပည္စံုၿပီး မိမိတို႔လုပ္ငန္းမ်ားတိုးတက္ေအာင္ျမင္ၾကပါေစ၊ အလုပ္အကိုင္အခြင္အ့လမ္းေကာင္း 

မ်ားလည္းရရိွၾကပါေစေၾကာင္း ဆုမြန္ေကာင္းေတာင္ရင္း နိဂံုးခ်ဳပ္အပ္ပါတယ္။ 

အားလံုးကုိ ေက်းဇူးတင္ရွိပါတယ္။ 

 


